



## تعميم GACA Circular

To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including private aviation.

إلى: جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص.

### Subject:

Not to board any passenger who does not hold a valid MRTD passport.

الموضوع:  
عدم قبول تصعيد أي مسافر لا يحمل جواز سفر مقروء آلياً

### Reference:

1. Article no. (23) of the civil aviation act.
2. Article no. (138) of the civil aviation act.

المرجع:  
١. المادة رقم (٢٣) من نظام الطيران المدني.  
٢. المادة رقم (١٣٨) من نظام الطيران المدني.

### Background:

It has been observed that some airlines are accepting boarding of passengers coming to the Kingdom with expired passports and its validity has been manually extended.

نبرة:  
نظراً لما لوحظ من بعض شركات الطيران تصعيد ركاب قادمين إلى المملكة وجوازات سفرهم منتهية وتم تمديد صلاحيتها يدوياً.

### Instructions:

1. All airlines must not board any passenger coming to the Kingdom without a MRTD passports, or with passports whose validity has been manually extended.
2. Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of Government's orders and Legal procedures shall be initiated against the violators who will be held responsible.

التعليمات:  
١. يجب على جميع شركات الطيران عدم قبول تصعيد المسافرين الذين لا يحملون جوازات سفر مقروءة آلياً، أو أي جوازات تم تمديد فترة صلاحيتها يدوياً للقادمين إلى المملكة.  
٢. إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

Attachment(s): Nil

المرفقات: لا يوجد

نائب الرئيس التنفيذي للسياسات الاقتصادية والتعاون الدولي  
Executive Vice President for Economic Policies and International Cooperation

